
Protokół z XLVII sesji Rady Gminy Zarszyn 

z dnia 14 lutego 2018 r. 

 

Rozpoczęcie godz.: 12:00     Zakończenie godz.:13.05 

 

 

Radni obecni: 

1. Konieczny Janusz 

2.  Dębski Janusz 

3.  Gagatko Stanisław 

4. Niemiec Józef 

5. Tutak Piotr 

6. Stączek Rafał 

7. Burczyk Stanisław  

8. Cupryk Bogusław 

9. Fudała Dariusz 

10. Komański Jan  

11. Małek Janusz 

12. Michalski Grzegorz 

13. Mazur Waldemar  

14. Orybkiewicz Jan                   

15. Wójcik Ludwik 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

 Wójt Gminy Zarszyn     Pan Andrzej Betlej 

 Zastępca Wójta Gminy Zarszyn    Pan Zbigniew Dec 

 Sekretarz Gminy Zarszyn     Pan Andrzej Piotrowski 

 Skarbnik Gminy Zarszyn     Pani Ryszarda Mikołajek 

 Sołtysi 

 Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy 

 Kierownicy Referatów 

 Lokalne media 

 

Porządek Obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołów z poprzednich sesji Rady  

Gminy Zarszyn.  

4. Interpelacje radnych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2018r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji 

Rady Gminy Zarszyn na 2018 rok.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn. 



8. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie dla Gminy Zarszyn na lata 2018-

2020. 

9. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu rewitalizacji Gminy 

Zarszyn na lata 2017-2013. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym Domu „Senior+” z siedzibą  

w Zarszynie. 

11. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym 

z realizacji uchwał Rady Gminy. 

12. Wolne wnioski i zapytania. 

13. Odpowiedzi na wolne wnioski. 

14. Zakończenie sesji. 

 

1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny, na wstępie 

powitał radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził, że 

w sesji uczestniczy 15 radnych. Obrady były zatem prawomocne do podejmowania  

uchwał. 

 

2. Do porządku obrad  wniesiono 1 wniosek: 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny wyjaśnił, że zgodnie  

z zapisem Statutu Gminy „Na wniosek wójta przewodniczący rady gminy jest 

obowiązany wprowadzić do porządku obrad najbliższej sesji projekt uchwały , 

jeżeli wpłynął on do rady gminy do 7 dni przed rozpoczęciem sesji rady”  

i w związku z tym wprowadza do porządku obrad jeden dodatkowy projekt uchwały 

w sprawie : 

wyrażenia zgody na udzielenie dotacji w wyższej wysokości dla niepublicznych 

przedszkoli funkcjonujących na terenie Gminy Zarszyn. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie wniosek 

dotyczący wprowadzenia w/w projektu uchwały do porządku obrad.  

W trakcie przeprowadzonego głosowania 15 radnych głosowało „za” wnioskiem. 

Projekt uchwały będzie wprowadzony do porządku jako nowy punkt 11.  

 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołów z poprzednich sesji Rady  

Gminy Zarszyn.  

4. Interpelacje radnych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2018r. 



6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji 

Rady Gminy Zarszyn na 2018 rok.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn. 

8. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie dla Gminy Zarszyn na lata 2018-

2020. 

9. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu rewitalizacji Gminy 

Zarszyn na lata 2017-2013. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym Domu „Senior+” z siedzibą  

w Zarszynie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji w 

wyższej wysokości dla niepublicznych przedszkoli funkcjonujących na 

terenie Gminy Zarszyn. 

12. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym  

z realizacji uchwał Rady Gminy. 

13. Wolne wnioski i zapytania. 

14. Odpowiedzi na wolne wnioski. 

15. Zakończenie sesji. 

 

    

 

3. Nie wniesiono propozycji i uwag do protokołów z ostatnich sesji.  

 

4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2018r. 

 

Pani Skarbnik Gminy Ryszarda Mikołajek wprowadziła korektę do uchwały 

budżetowej na stronie drugiej, w dziale 754 - bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa kwota wzrasta o 8 zł i wynosi 1324,00 zł. 

Przewodniczący  Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej  Pan 

Janusz Dębski  poinformował zebranych, że na posiedzeniu Komisji stałych pod 

Przewodnictwem Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej 

odbytym w dniu 13 lutego 2018 r. członkowie Komisji zapoznali się z projektem 

uchwały w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2018r. Po analizie dokumentu 

opinia Komisji jest pozytywna. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2018r. Uchwała 

podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady 

Gminy Zarszyn na 2018 rok.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn. 



Przewodniczący Rady Gminy Zarszyn oznajmił, że na posiedzeniu Komisji stałych 

pod Przewodnictwem Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej 

odbytym w dniu 13 lutego 2018 r. członkowie Komisji zapoznali się z projektem 

uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

Zarszyn na 2018 rok i projektem uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy 

Zarszyn. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał.   

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady 

Gminy Zarszyn na 2018 rok. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu 

udział brało 15 radnych.  

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 

2018 rok. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 

radnych. 

8. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie dla Gminy Zarszyn na lata 2018-2020. 

 

Przewodniczący  Komisji Polityki Społecznej Pan Piotr Tutak  poinformował 

zebranych, że na posiedzeniu Komisji stałych pod Przewodnictwem Komisji 

Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej odbytym w dniu 13 lutego 2018 

r. członkowie Komisji zapoznali się z projektem uchwały w sprawie przyjęcia  

i realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie dla Gminy 

Zarszyn na lata 2018-2020. Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie  przyjęcia i realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie dla Gminy Zarszyn na lata 2018-2020. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

 

9. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu rewitalizacji Gminy Zarszyn 

na lata 2017-2013. 

 

Przewodniczący  Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej  Pan 

Janusz Dębski  oznajmił, że na posiedzeniu Komisji stałych pod Przewodnictwem 

Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej odbytym w dniu  

13 lutego 2018 r. członkowie Komisji zapoznali się z projektem uchwały  

w sprawie przyjęcia Programu rewitalizacji Gminy Zarszyn na lata 2017-2013. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu rewitalizacji Gminy Zarszyn na lata 

2017-2013. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 

radnych. 

 



10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym Domu „Senior+” z siedzibą  

w Zarszynie. 

 

Przewodniczący  Komisji Polityki Społecznej Pan Piotr Tutak  wyjaśnił, że na 

posiedzeniu Komisji stałych pod Przewodnictwem Komisji Finansów Budownictwa 

i Gospodarki Komunalnej odbytym w dniu 13 lutego 2018 r. członkowie Komisji 

zapoznali się z projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym Domu „Senior+” z siedzibą w 

Zarszynie. Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w Dziennym Domu „Senior+” z siedzibą w Zarszynie. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji w wyższej 

wysokości dla niepublicznych przedszkoli funkcjonujących na terenie Gminy 

Zarszyn. 

 

Przewodniczący  Komisji Polityki Społecznej Pan Piotr Tutak  poinformował, że 

na posiedzeniu Komisji stałych pod Przewodnictwem Komisji Finansów 

Budownictwa i Gospodarki Komunalnej odbytym w dniu 13 lutego 2018 r. 

członkowie Komisji zapoznali się z projektem uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na udzielenie dotacji w wyższej wysokości dla niepublicznych przedszkoli 

funkcjonujących na terenie Gminy Zarszyn. Komisja pozytywnie zaopiniowała 

uchwałę. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji w wyższej 

wysokości dla niepublicznych przedszkoli funkcjonujących na terenie Gminy 

Zarszyn. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 

radnych. 

12. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym  

z realizacji uchwał Rady Gminy. 

 

Informacje odczytane przez Wójta Gminy Zarszyn stanowią załącznik do protokołu.  

Brak głosów. 

13. Wolne wnioski i zapytania. 



Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo, które wpłynęło do biura 

obsługi Rady dotyczące przeprowadzania dla mieszkańców gminy darmowych 

kursów języka angielskiego. 

Radny Janusz Dębski w związku z informacja Wójta Gminy Zarszyn w konferencji 

dotyczącej wznowienia linii kolejowej nr 108 Zagórz – Jasło – Krościenko – 

Łupków prosiłbym o informacje, jakie są losy linii kolejowej, czy Zarząd 

Województwa Podkarpackiego planuje wznowienie przewozów? 

Radny Stanisław Gagatko – Czy są programy dofinansowujące wymianę kotłów? 

Radny Piotr Tutak – Jakie gmina podjęła działania odnośnie uporządkowania 

działki przez Pana Piotra Widotę. Sprawa była już poruszana jesienią i co od tej 

pory się zmieniło? 

Sołtys Franciszek Gajewski – Dlaczego gmina nie przeprowadziła spadku po 

właścicielach działek na których Pan Piotr Widota składuje odpady? 

Pan Jerzy Wolański – mieszkaniec Nowosielce  - W imieniu mieszkańców ul. 

Młynarskiej proszę o naprawę naszej drogi. Od 15 lat nie była ona remontowana. 

Jednocześnie informuję, że na posesji Pana Marka Dragana rośnie jesion, który 

zagraża bezpieczeństwu mieszkańców korzystających z ul. Młynarskiej. 

14. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.  

Zastępca Wójta Pan Zbigniew Dec poinformował zebranych, że w dniu 

13.02.2018r. wziął udział w konferencji zorganizowanej przez Marszałka 

Województwa dotyczącej potencjalnego wznowienia linii kolejowej nr 108 Zagórz 

– Jasło, Zagórz – Krościenko i Zagórz – Łupków. Jesienią ubiegłego roku Zarząd 

Powiatu Sanockiego wystąpił z propozycją przejęcia linii kolejowej Zagórz – 

Besko i Zagórz – Łupków. Jak wynika z relacji V-ce Marszałka Województwa 

Podkarpackiego PKP Cargo nie wyraziło zgody na przegląd szynobusów w Jaśle. 

Jedynym wskazanym miejscem do takiego przeglądu był Rzeszów, a jak wiemy 

linia kolejowa Jasło – Rzeszów jest w remoncie i  wszystkie kursy pociągów są 

zawieszone do czasu zakończenia prac. Jesienią ubiegłego roku Zarząd Powiatu 

Sanockiego wystąpił z propozycją przejęcia linii kolejowej Zagórz – Besko  

i Zagórz – Łupków, choć nie jest to zadanie własne powiatu. Rada Gminy Zarszyn,  

nie określiła się co do potencjalnej partycypacji w kosztach utrzymania składu. 

Starostwo ma uchwały intencyjne Rady Powiatu, Rady Miasta Sanoka i Rady 

Gminy Zagórz  na łączną kwotę 130 000 zł. ale dotyczy to tylko linii Zagórz – 

Komańcza. Koszt utrzymania tej linii wyliczono na 1 500 000 zł. Roczne 

utrzymanie linii Zagórz – Jasło oscyluje w kwocie ok. 1 800 000 zł. Na dzień 



dzisiejszy nie możemy mówić o wznowieniu kursów ponieważ Marszałek 

Województwa Podkarpackiego nie podjął jeszcze decyzji.  

Jeżeli chodzi o pociąg „Wojak Szwejk” złożyliśmy postulat, aby skład 

zatrzymywał się nie tyko na przystanku w Besku ale również w stacji kolejowej  

w Zarszynie.  Na najbliższym posiedzeniu komisji ds. przewozów nasz wniosek 

będzie rozpatrywany. 

Remont torów przebiega bardzo wolno ponieważ nie są to środki z budżetu 

państwa, lecz z RPO.  

- odnośnie nieczystości składowanych na działce przez Pana Widotę głos zabrał 

kierownik referatu GKP Pan Bogusław Rakoczy. Przekazaliśmy sprawę na 

Posterunek Policji w Besku, ponieważ Pan Piotr Widota nie wypełnił żadnego 

punktu z ustaleń jakie wspólnie wypracowaliśmy na jesiennym spotkaniu. Nie 

widzę potrzeby przeprowadzania spadku, ponieważ to Pan Piotr Widota jest 

użytkownikiem obiektu i właścicielem zebranych śmieci. 

Pan Bogusław Rakoczy w sprawie przewozów osób do Odrzechowej. Zostałem 

upoważniony przez Pana Wójta do przedstawienia kosztów jakie ponosi gmina            

z tytułu zorganizowanego przewozu osób na trasie Pastwiska – Odrzechowa – 

Zarszyn. Średnio na 1 kurs przypada 1,5 osoby, w związku z tym gmina dopłaca 

dzienne od 190 do 200 zł dziennie, miesięcznie gmina musi dopłacić ok. 4000 zł. 

Dlatego postanowiliśmy od poniedziałku zawiesić do odwołania połączenie 

autobusowe na tej trasie. Zaoszczędzone pieniądze przeznaczymy na remont dróg. 

Pan Bogusław Cupryk – wczoraj na posiedzeniu Komisji był poruszany ten temat. 

Dajmy mieszkańcom Odrzechowej i Pastwisk czas, aby się przyzwyczaili do 

kursującego busa przynajmniej do końca miesiąca. Kilka dni temu zakończyły się 

ferie zimowe w szkołach. 

Na wniosek Pana Jerzego Wolańskiego odpowiedział Pan Bogusław Rakoczy 

stwierdzając, że wiosną będziemy dalej sukcesywnie wozić na drogi kamień. Nikt 

tak skrupulatnie jak Pan Sołtys Stokłosa nie monitoruje stanu dróg w swojej 

miejscowości. W tym miejscu podziękował Sołtysowi Stokłosie za prace  

i zaangażowanie.  Jeżeli chodzi o wycinkę drzewa na prywatnej posesji, to nie 

możemy nikogo zmusić aby to wykonał.  

Radny Piotr Tutak – jeżeli chodzi o zwisające gałęzie nad drogami chciałbym 

prosić o sumienne podejście do sprawy. 

Pan Bogusław Rakoczy – piszemy pisma do właścicieli posesji,  

a w newralgicznych miejscach sukcesywnie sami porządkujemy zwisające gałęzie. 

Są to jednak bardzo kosztowne zabiegi.  



15. Zakończenie sesji. 

Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Zarszyn Pan Janusz Konieczny 

podziękował wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając,  

że program sesji został w pełni zrealizowany. Ogłosił czterdziestą siódmą sesję Rady 

Gminy Zarszyn w bieżącej kadencji za zamkniętą. 

 

Protokołowała:     Przewodniczący Rady Gminy Zarszyn: 

 

Magdalena Lorenc      mgr Janusz Konieczny 

 


